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Zastupitelstvo obce
4. zasedání Zastupitelstva obce se konalo v úterý

25.3.2003 v zasedacím sále Obecního domu a bylo
na něm přítomno 14 členů ZO. Zasedání
zastupitelstva obce zahájil starosta Mgr. Mareš
v 19 hodin a seznámil přítomné s programem
jednání. Jako ověřovatelé zápisu byli zvoleni pan
Patrik Smutný a pan Jaromír Doubek, do návrhové
komise pan Ing. Antonín Kazda a pan Josef
Machát. Pan Patrik Smutný informoval o kontrole
plnění usnesení z 3. zasedání ZO.

Zasedání pověř i lo starostu uzavřít
veřejnoprávní smlouvu s MěÚ Šlapanice ohledně
přestupků, která zatím nebyla uzavřena. Radě
bylo uloženo dohodnout podmínky na pronájem
koupaliště panu Polešákovi. Návrh smlouvy byl
předložen tomuto ZO. Dále bylo RO uloženo,
aby předložila žádost p. Kamenického komisi
stavební, hospodářské a správní i finančnímu
výboru, kde také byla projednána. Starostovi a
místostarostovi bylo uloženo navštívit ČOV
Zborovice a následně projednat se zastupiteli,
ke kterému typu ČOV se přiklonit - toto se stalo
17.2.2003 na RO rozšířené o členy ZO. Starosta
byl rovněž pověřen podepsáním vkladu majetku
do Svazku vodovodů a kanalizací a podepsáním
darovací smlouvy se Svazkem, což bylo splněno.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal
zprávu o č innosti Rady obce v období
od 3. zasedání Zastupitelstva do dnešního dne.
Rada zasedala celkem čtyřikrát, 3.2., 17.2., 3.3.
a 17.3.2003.

Starosta předložil ke schválení rozpočtové
opatření. Změnou proti původnímu rozpočtu je
to, že v něm jsou zahrnuty finanční prostředky
na mzdy ZŠ, které dostáváme z pověřené obce
účelově a naším rozpočtem jen projdou,
nelze je použít na nic jiného.

V dalším bodě jednání starosta nechal schválit
obecně závaznou vyhlášku 01/2003 o příspěvku
na částečnou úhradu neinvestičních nákladů
mateřské školy a školní družiny, neboť dle
zákona č. 564/1990 Sb. je možno tento příspěvek
vybírat pouze na základě obecně závazné
vyhlášky. Poplatek nesmí překroč it 30%
neinvestičních výdajů, tj. může být nejvíc
75,- Kč. Záležitost byla již projednána a
odsouhlasena školským odborem KrÚ JMK a
schválilo ji též dnešní ZO.

Pan Göth seznámil ZO s tím, že proběhlo
výběrové řízení na údržbu travnatých ploch
v obci. Bylo osloveno a přihlásilo se celkem
6 firem. RO vybrala firmu Vdoleček, neboť má
nízké náklady a máme s nimi za minulá léta dobré
zkušenosti. ZO schválilo uzavření smlouvy
na 2 roky s touto firmou.

Starosta informoval přítomné o jednáních
komisí, které se zabývaly žádostí pana Václava
Kamenického, nájemce „Restaurace U nádraží“,
o prodloužení smlouvy o pronájmu. Z jednání
finančního výboru i komise hospodářské a
správní vyplývají tři možnosti: 1. Prodloužit nájem
stávajícímu nájemci o 1 rok. 2. Vypsat nové

výběrové řízení na nájemce s podmínkou
investice do objektu. 3. Pokud se nepodaří
bod 1, pak prodat.

Místostarosta upozornil, že pro prodloužení
nájmu hovoří to, že nejsou stále vyřešeny
majetkové vztahy, toto se pokusíme co nejdříve
napravit. Ing. Fučík navrhl sloučit bod 1 a 2, tj.
prodloužit smlouvu o 1 rok a mezitím řešit
majetkové vztahy a vypsat výběrové řízení,
což bylo přijato.

Následně starosta předložil dohodu o vytvoření
společného spádového obvodu základní školy
s obcí Popůvky. Zastupitelstvo ji schválilo.
Členové ZO byli seznámeni s návrhem obecně

závazné vyhlášky č. 02/2003 o ochraně
veřejného pořádku a neměli k němu žádné
připomínky. Starosta navrhl dát vyhlášku
k projednání ještě komisi hospodářské a správní.

Do finančního výboru, který musí být
pětičlenný, byl zvolen Ing. Vladimír Novák.

V různém se řešily tyto body:
a)Firma JAPO - přístup na fotbalové hřiště

přes pozemek p. Janulíka. Problém řešila RO,
do níž byli přizváni někteří hosté. Starosta
seznámil se zápisem z tohoto jednání.
Místostarosta doplnil, že se př iklání
k odkoupení pozemku v šířce 5 m, aby bylo
možno osadit zelený pás kolem cesty
k oddělení pozemku manželů Benáčkových.

Ing. Chloupek chtěl, aby se řešily i další
přístupové cesty, např. se př imlouval
za zajištění přístupu po Černém chodníčku.
Ing. Benáček projevil nesouhlas se zápisem,
neboť on nesouhlasí se zřízením přístupové
cesty na hř iště podél jeho pozemku.
Místostarosta vysvětlil, že poměry se zde
za poslední roky změnily tím, že p. Janulík
zakoupil i bývalý pozemek Ferdusů.
Benáčkům vycházíme vstříc tím, že podél
jejich pozemku navrhujeme vysadit zelený
pás. Pan Machát otevřel otázku peněz,
což vysvětlil Ing. Fučík tak, že obec měla
i dříve zájem od p. Janulíka cestu odkoupit,
částka se od minulých let nenavýšila,
takže pro obec to nebude nečekaný výdaj.
Ing. Chloupek trval na tom, aby se použila
cesta kolem Kroupových, protože obec zde
nevynaloží žádné prostředky a zachová se
biokoridor, který zde je. Po přestávce starosta
shrnul, že máme 2 návrhy: 1. Cesta kolem
Kroupových, ale pozemky na Černém
chodníčku nepatří obci, takže by vznikly další
problémy. 2. Odkoupit pruh vedle
Benáčkových v šíři 3 m za 300,- Kč nebo 5 m
za cenu 500,- Kč/m2. Zastupitelstvo schválilo
2. variantu s tím, že odkoupíme pozemek
o šířce 5 m.

b)Pan Jahoda požádal o prodej obecního
pozemku p.č. 105/2 o výměře 13 m2

v ul. Trpín. Stavební komise prodej doporučuje
za cenu 250,- Kč/m2, což bylo schváleno.

c) Starosta seznámil s tím, že již minulé ZO
v souvislosti s výstavbou na ul. J. Svobody
schválilo odkoupení pozemků na komunikaci
od p. Raždíka. Na 16. zasedání ZO dne
7.3.2002 sám pan Raždík ve své žádosti
navrhl cenu 150,- Kč za m2, ale tato cena se
neobjevila v žádném usnesení. Nyní pan
Raždík předložil návrh smlouvy, kde se uvádí
částka 250,- Kč za m2. S ní se počítá
i v rozpočtu obce, je však třeba ji schválit,
neboť ve výsledné sumě jde o více než
200 000 Kč. Pan Doubek navrhl zatím o tomto
bodu nejednat, dát nejdříve smlouvu
k projednání stavební komisi, což bylo přijato.

d) V souvislosti s výstavbou ČOV je třeba přivést
elektřinu k vlastní čističce. Majitel vhodného
pozemku pan Konicar nechce na pozemek
věcné břemeno, protože to je u elektrického
vedení v šířce 15 m, čímž by byl pozemek
znehodnocen. Je ochoten pozemek prodat.
Členové ZO odhlasovali odkoupení pozemku
p.č. 1774 o výměře 2550 m2 za cenu
80,- Kč za m2.

e)TJ Sokol doložil účetnicky způsob čerpání
dotací z rozpočtu obce. Materiál dostala RO a
předseda kontrolního výboru. Rada považuje
čerpání dotací za dostatečně prokázané.
Ing. Chloupek požaduje, aby všechny dotace
v budoucnu byly doloženy fakturami.

f) Zástupce stavební spořitelny Modrá pyramida
Komerční banky nás požádal o pronájem
místnosti asi 1x týdně. Starosta navrhuje dílnu
nebo místnost v bývalém SÚ (pod podmínkou

Jaro
Zpod mráčků už slunce svítí,

zelená se travička,
na louce kvete už kvítí,

napase se kravička.
Kvete už i petrklíč,
zlatý déšť se zlatí,

zima už je zcela pryč,
je to skvělé, děti.

Liduška Gallinová, žákyně 5.B
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stavebních úprav). Ing. Fučík navrhl, aby
pronájem řešila RO.

g)Projednávaly se připomínky ke smlouvě
na projednávání přestupků s pověřenou
obcí Šlapanice. ZO pověř i lo starostu
podepsáním smlouvy.

h)Dodatek ke smlouvě s VHS na konečnou
úpravu komunikací dotčených výstavbou
kanalizace v ulicích Trpín, V Cihelně,
Pod Lipami, K Myslivně, Ant. Smutného,
Na Hrázi. Záležitost byla odročena již
v prosinci 2002, proto ji místostarosta předložil
znovu k projednání. Máme nyní k dispozici
nové podklady, obec bude hradit ze svého
rozpočtu 3,35 mil. Kč.

i) Pan Dobrovolný žádá o prodej obecních
pozemků p.č. 2066 o výměře 107 m2,
p.č. 2067 o výměře 416 m2 a p.č. 2068
o výměře 3993 m2. Parcela č. 2068 je
používána jako výběhy, na p.č. 2066 a 2067
jsou postaveny stáje, které jsou v majetku
firmy ZEVO Střelice, a.s. Ing. Kazda upozornil
na skutečnost, že na pozemky by se mohly
vztahovat restituční nároky pana Deyma,
navrhuje nejdříve zjistit na pozemkovém
úřadě skutečného vlastníka.

j) Členům ZO byla předložena smlouva o nájmu
nemovitého majetku a zajištění provozu
areálu koupaliště s panem Polešákem.
Byl odsouhlasen pronájem a starosta pověřen
podepsáním smlouvy.

k) Dále byli zastupitelé seznámeni s odpisovým
plánem ZŠ, který schválili.

l) Pan Wald požádal o pronájem místa
na stánek. Na návrh stavební komise
doporučujeme místo vedle stánku paní
Jašové s tím, že pan Wald nejdříve dodá
plánek stánku.

m) Zastupitelům byl předložen sociální fond
obce Střelice, v němž byly provedeny některé
změny. Jeho zřizování je v kompetenci ZO,
hlasováním byl schválen.

n)Starosta seznámil s požadavkem MěÚ Rosice
na vrácení jídlonosičů, v nichž jsou rozváženy
obědy důchodcům. Tento úkol byl dán
k dořešení RO ve spolupráci s komisí HSS
v termínu do 30.4.2003.

V diskusi vystoupil pouze pan Pernikář s tím,
zda vlak v 17:05 hod. bude zastavovat
na zastávce Střelice dolní. Starosta informoval
o tom, že se zúčastnil jednání KORDIS. Snahou
této organizace je vyřešit dopravu v Brně a okolí
co nejúčelněji, ale zmíněný vlak zde zastavovat
zřejmě nebude.

Návrh usnesení 4. zasedání Zastupitelstva
obce přečetl p. Josef Machát a členové ZO s ním
souhlasili.

Starosta obce poděkoval za účast a ukončil
zasedání ve 22:05 hodin.

Zapsala: Ivana Pešková

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala celkem

dvakrát, a sice na 9. a 10. zasedání.
Projednávala a řešila následující záležitosti:
• definitivně bylo ukončeno kácení mohutné lípy

na hřbitově odfrézováním zbylého pařezu,
které proběhlo úspěšně i za aktivní podpory
spoluobčana, vlastnícího hrob v bezprostřední
blízkosti; po stoleté lípě již není ani památky,

• schválila vydání Střelického zpravodaje
č. 5/2003 - květen,

• starosta obce svolal 4. zasedání
Zastupitelstva obce na 25.3.2003,

• do finančního výboru byl zvolen na zasedání
Zastupitelstva obce Střelice (dále jen ZO)
pan Ing. Vladimír Novák,

• zajišťovala další průběh projednávání
II. změny ÚPN SÚ Střelice; v současné době
se zpracovávají odpovědi na připomínky
občanů a dotčených orgánů, v další fázi se
požádá k vyjádření a ke schválení krajský
orgán a v konečné fázi se vypracuje obecní
vyhláška popisující změnu a podmínky její
platnosti, vyhláška musí být schválena ZO a
musí být uveřejněna na úřední tabuli,
aby změna ÚP nabyla definitivně platnosti,

• průběžně schvalovala žádosti občanů o zavedení
pečovatelské služby na dovoz obědů,

• starosta a místostarosta se zúčastnili
významného jednání (15. a 16.4.) s názvem
„Kongres reprezentantů obcí III. typu, krajů a
statutárních měst“ pod záštitou primátora
města Brna Petra Duchoně, kde se seznámili
s některými důležitými informacemi přímo
od pracovníků některých ministerstev
(finance, vnitro, zemědělství) a z Úřadu
pro ochranu hospodářské soutěže;
neformálně pohovořili s přednášejícími
i s návštěvníky, z nichž nejvýznamnější byl
pan poslanec Ing. arch. Václav Mencl,

• RO začíná naplňovat na ZO schválenou
dohodu o společném postupu ve věci přístupu
pěší veřejnosti na hřiště Sokola; pracuje se
na plánu pro oddělení pozemku na tuto cestu
pro obec a na smlouvě o břemeni na stávající
cestu na hřiště,

• v souvislosti s předchozím problémem se
dosud řeší i příjezd na hřiště Sokola Střelice,
na pořadu je nyní konkrétní vedení cesty a
majetkoprávní vztahy k pozemkům,

• pokouší se společně s firmou JAPO hledat
pro automobily této firmy parkování mimo
dosavadní území, aby se zde zlepšila situace
z hlediska klidu a parkování; v tomto směru
je třeba ocenit i snahu p. Janulíka, majitele
této firmy; pokud by někdo ze spoluobčanů
mohl nabídnout pro výše zmíněný účel
parkovací plochy, dejte nám vědět na obecní
úřad nebo panu Janulíkovi, předem děkujeme
za seriózní informace,

• projednávala postupně řadu žádostí o prominutí
poplatku za svoz komunálního odpadu z důvodu
nepobývání v obci více jak 250 dnů v roce
ve smyslu obecní vyhlášky 06/2002,

• projednávala spolu se stavební komisí
nabídku p. Walda o možnosti umístění
prodejního stánku v naší obci; zabývá se
prodejem spotřebního zboží drobného
charakteru (keramika, potřeby pro ozdobu
hrobů, ap); p. Wald jedná o možnosti
pronájmu v prostorách bývalé prodejny
drogerie paní Pavlíkové na nám. Svobody,

• ve spolupráci se stavební komisí řešila řadu
žádostí ke stavebním aktivitám našich občanů
a vyjadřovala se k nim, ve velké většině byla
vyjádření kladná,

• opět zaslala vyjádření a připomínky JMK
odbor dopravy ke druhému předběžnému
návrhu jízdního řádu ČD, kde znovu
nesouhlasí s omezováním vlaků na naší trati;
v odpovědi žádá, aby na stanici Střelice-dolní
zastavovaly vlaky ve stejné míře jako
v současném řádu a navíc žádala o zastavení
vlaků, o něž žádala loni v prosinci a u nichž
bylo od března t.r. povoleno zastavit pouze
jedinému vlaku navíc,

• starosta z pověření RO podepisuje postupně
smlouvy o budoucích nájemních smlouvách
občanů přihlášených do bytového družstva a
majících schválený byt v současné době již
budovaném bytovém domu na ul. Ant. Smutného,

• po jednání starosty a místostarosty obce na
Pozemkovém úřadu Brno-venkov byla
nucena odmítnout žádost p. Jaroslava
Dobrovolného ze Silůvek č. 227 na odkup
obecních pozemků v objektu bývalého
vepřína na Myslivně, jedná se o parcely
č. 2066, 2067 a 2068; důvodem je restituce
těchto a i jiných pozemků uplatňovaná
panem Dejmem,

• pro získání dotace na bytový dům se podařilo
sepsat kupní smlouvu na koupi posledního
pozemku do vlastnictví obce a zahájit proces
vkladu této smlouvy do katastru nemovitostí;
jakmile bude tato smlouva do KN vložena a
obec to prokáže zasláním výpisu z listu
vlastnictví na fond rozvoje bydlení
do Olomouce, bude obci dotace ve výši
12 mil. poskytnuta,

• ČOV: 15. 4. bylo vydáno obci stavební
povolení na vedení VN a trafostanici
na čistírnu; tyto objekty jsou potřebné
k zavedení a rozvodu elektřiny na ČOV; poté
se zahájil proces odpojovací lhůty, který trvá
zhruba jeden měsíc a současně v této lhůtě
se přípojka a trafostanice zbuduje;
předpokládá se, že elektřina se na ČOV začne
dodávat k 15.5. 2003,

• na vlastní ČOV se vypracovává prováděcí
projekt, kam se zapracovávají připomínky
budoucího provozovatele Vodárenské akciové
společnosti z vodoprávního povolení; obec
spolu se stavebním dozorem dbá na to, aby se
cena čistírny úpravami nezvýšila, ba naopak,
aby byla nižší; vlastní počátek prací na čistírně
se přepokládá počátkem května,

• u kupní smlouvy obce s p. Konicarem
na pozemek p.č. 1774 byl podán návrh na vklad
do KN; v současné době bude obec využívat
tento pozemek výhodně na mezideponii ornice
z povrchu pozemků budované ČOV,

• na vybudovaných úsecích kanalizace
probíhají zkoušky těsnosti,

• bude se budovat hlavní kanalizační stoka
jednotné kanalizace k ČOV za dolním koncem
obce, podél státní silnice na Nebovidy (zleva
ve směru od obce), v délce cca 315 m
o průměru 500 mm; dále se dokončí úsek
splaškové kanalizace „Pod Lesem“
zbudováním čerpací šachty a protlaku
přes státní silnici na Nebovidy do hlavního
kanalizačního přivaděče,

• v rámci ČOV se ještě buduje prodloužení
vodovodního řádu z ul. Pod Lesem,
který povede podél kanalizace do vlastní
čistírny jako přívod pitné vody,

• ohledně koupaliště starosta obce
s p. Polešákem na základě předchozího
souhlasu ZO a návrhu právníka podepsal
smlouvu na 8 let o postupném dobudování a
využití areálu koupaliště; p. Polešák i obec
budou do zařízení budovaných v areálu
koupaliště společně investovat, zbudované
objekty budou majetkem obce; p. Polešák se
bude starat o provoz a údržbu koupaliště
z příjmů ze vstupného a restauračního
zařízení (budou to jeho příjmy),

• zadala sekci informatiky kulturní komise úkol
průběžně aktualizovat naše obecní WWW
stránky tak, aby obsahovaly stále aktuální
informace z dění na radnici i v obci,
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• firma Vdoleček na pokos trávy v obci

rezignovala, proto byla vybrána firma
p. Ing. Švece, další v pořadí; pan Švec se
dostavil na obec a spolu se starostou a
místostarostou projeli obcí a seznámili jej
s plochami, které jsou předmětem pokosu;
starosta podepsal s Ing. Švecem smlouvu
o pokosu trávy v obci; kosit se budou 4x ročně
plochy podle mapky (pokusíme se ji v brzké
době uveřejnit na Internetu - jinak je
k nahlédnutí na obci), první pokos bude
předem oznámen vedení obce a bude
zkontrolován; občané mohou potom podávat
připomínky k pokosu a požadovat jeho
případné rozšíření (v rozumné míře),

• pracuje se na předání projektu na dokončení
komunikace včetně chodníků a osvětlení
na ul. Malá Stránka,

• na OÚ u paní Liškové byl vytvořen seznam
zájemců na používání plastových nádob
na SKO 260 l (objem z původně zamýšlených
240 l byl zvětšen na 260 l) s jejich bezplatným
pronájmem od fy Rethmann-Jeřala místo
kovových 120 l; fy Reth. - Jeř. je dodá nejprve
všechny na OÚ a jednotliví zájemci budou
potom podle seznamu vyzváni k jejich
vyzvednutí oproti podpisu a budou jim přitom
podána přesnější pravidla využití těchto
nádob; předpokládá se, že si občané budou
za tyto nádoby odpovídat sami a při jejich
ztrátě nebo poškození se budou domlouvat
o náhradě škody přímo s fy Rethmann-Jeřala,

• k řešení dopravního značení v obci: I. etapa
osazování dopravního značení v obci, tedy
aktualizace a realizace dopravního značení
(svislé, vodorovné, přechody, zrcadla,..)
na státní silnici v obci se bude provádět podle
sdělení vedoucího pracovníka SUS p. Lapčíka
začátkem května,

• obecně závazná vyhláška 01/2003, týkající
určení a vybírání příspěvků na dítě
navštěvující MŠ a družinu byla na 4. zasedání
ZO schválena a byla vyvěšena na ÚT,
aby nabyla platnosti,

• s mistrem firmy VHS+ p. Ing. Kochem byl
domluven odvoz kanalizačních PVC rour
z prostranství u hasičky a dále dovoz prosívky
na jeho úpravu; dále bylo domluveno obnovení
příkopu u komunikace ze státní silnice
na Nebovidské ul. směrem k areálu ZEVO,

• kulturní komise RO připravuje koncert
dechové hudby Šohajka na 17.8.2003 a dále
tradiční přehlídku žákovských pěveckých
souborů „Setkání s písničkou“, termín konání
bude ještě upřesněn,

• dohodla se spolu se stavební komisí
s Ing. Leichmanem na postupném převzetí a
finančním krytí jím budovaných inženýrských
sítí v ul. Komenského,

• starosta obce se zúčastňuje pravidelných schůzí
starostů obcí náležejících do územně správního
celku obce s rozšířenou působností Šlapanice,

• organizovala nákup jídlonosičů pro rozvoz
obědů včetně termoobalů a stanovení pravidel
hospodaření s nimi; město Rosice požádalo totiž
o jejich navrácení, protože jsou jejich majetkem,

• vzala na vědomí zprávu fy Rethmann-Jeřala
o výsledku sběru nebezpečných odpadů v obci,

• pověřila starostu podepsáním smlouvy
o poskytování odborných knihovnických
služeb Městskou knihovnou Šlapanice naší
obecní knihovně,

• nedoporučila nabídku p. Indry, majitele
tiskárny v Dolních Kounicích, na tisk
Střelického zpravodaje pro jeho ekonomickou

nevýhodnost; doporučuje ale spolupráci
s touto tiskárnou při jednorázových potřebách
provedení tiskárenských služeb pro obec,

• na doporučení komise veřejných záležitostí si
vyžádala ke kontrole smlouvu o pronájmu
chladírenského boxu v obecní márnici na místním
hřbitově s firmou Nostalgie z Bosonoh,

• průběžně ve spolupráci s komisí veřejných
záležitostí zabezpečuje funkčnost pouličního
osvětlení v obci (dík za odpovědnou práci
v tomto směru patří p. Kavalcovi),

• odsoudila vandalské poničení autobusové
čekárny naproti Staré škole, která je obecním
majetkem; neznámí vandalové rozbili dvě
velké tabule kouřového skla, kterými prohodili
poblíže stojící popelnici a obci tak způsobili
materiální škodu asi 4 000.- Kč, celkovou
škodu včetně práce zhruba 6 000,- Kč;
místostarosta povolal na místo činu PČR,
o činu byl sepsán protokol a je předmětem
vyšetřování; tento i jiné takovéto projevy
vandalizmu rozhodně odmítáme, budeme
proti nim všemi prostředky bojovat a
požadovat co nejpřísnější potrestání viníků.

Luděk Sklenář

Obecně závazná vyhláška č. 01/2003
o příspěvku na částečnou úhradu

neinvestičních nákladů mateřské školy a
školní družiny.

Zastupitelstvo obce Střelice v souladu s § 84,
odst. 2, písmeno i) zákona č. 128/2000 Sb.,
o obcích (obecní zřízení), v platném znění,
a na základě ustanovení § 19a, §19b, §19c a
§ 19d zákona 564/1990 Sb., o státní správě a
samosprávě ve školství, v platném znění, vydává
tuto obecně závaznou vyhlášku.

§ 1
Příspěvek na částečnou úhradu neinvestičních

nákladů mateřské školy a školní družiny (dále
jen příspěvek) platí za dítě navštěvující příslušné
zařízení rodiče dítěte nebo jiní zákonní zástupci.
Příspěvek se platí obci, která je zřizovatelem
Základní školy Střelice, okres Brno-venkov,
příspěvková organizace (dále jen Základní škola
Střelice); na tu budou převedeny jako účelová
dotace. Budou použity v souladu s § 19b zákona
č. 564/1990 Sb., v platném znění, na částečnou
úhradu neinvestičních nákladů mateřské školy
nebo školní družiny, které jsou součástmi
Základní školy Střelice.

§ 2
(1) Měsíční příspěvek pro jedno dítě zapsané

do mateřské školy na celý měsíc činí 75,- Kč,
pro každé další dítě ze stejné rodiny, které je
zapsáno do mateřské školy na celý měsíc,
činí 40,- Kč. Měsíční příspěvek na jedno dítě
zapsané do mateřské školy na 5 dnů měsíčně a
méně činí 20,- Kč.

(2) Měsíční příspěvek na jedno dítě zapsané
ve školní družině činí 40,- Kč.

(3) Měsíční příspěvek nebude použit na mzdy.

§ 3
Příspěvek podle § 2, odst. 1) se vybírá každý

měsíc, příspěvek podle § 2, odst. 2) se vybírá
pololetně, a to za 1. pololetí školního roku
do 30. listopadu, za 2. pololetí školního roku
do 31. března. Výběr uskuteční pověření
odpovědní pracovníci Základní školy Střelice.

§ 4
Příspěvek se neplatí, pokud po jeho zaplacení

klesne součet příjmů příslušníků domácnosti,
ve které dítě žije, pod 1,25 násobku částky
potřebné k zajištění výživy a ostatních základních
osobních potřeb a nezbytných nákladů
na domácnost. Ve výjimečných případech může
obec osvobodit od placení příspěvku zcela nebo
zčásti, a to po dobu, po které důvod trvá.

§ 5
Ve školním roce 2002-2003 je příspěvek podle

§ 2, odst. 2) vybírán do 31. května 2003 za celý
školní rok.

§ 6
Pokud nebude příspěvek zaplacen včas nebo

ve správné výši, zaplatí plátce penále ve výši
25% příspěvku za každý načatý měsíc prodlení,
nejvýše však 100%.

§ 7
1) Tato vyhláška byla schválena Zastupitelstvem

obce Střelice dne 25. března 2003.
2) Vyhláška nabývá účinnost dnem schválení.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta obce
RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta obce

Fond rozvoje bydlení
Podmínky výběrového řízení, které proběhne

v červnu 2003.
Podle čl. 6 vyhlášky č. 01/2002 zastupitelstva

obce ve Střelicích vydává rada obce podmínky
výběrového řízení na přiznání úvěru občanům,
bydlícím ve Střelicích, z Fondu rozvoje bydlení.

1. Žadatel musí svou žádost podat na Obecní
úřad Střelice nejpozději do 31. května 2003.
2. Žádost musí obsahovat:
a)Jméno a adresu žadatele a adresu

zaměstnavatele.
b)Jména a adresy dvou ručitelů a adresy jejich

zaměstnavatelů.
c) Přesné označení budov, na jejíž opravu nebo

modernizaci se žádá úvěr - adresa domu,
parcelní číslo, doklad o vlastnictví (výpis z listu
vlastnictví).

d)Stavební povolení nebo ohlášení drobné
stavby na opravu nebo modernizaci domu,
na nějž se žádá úvěr.

e)Předběžnou dohodu s dodavatelem akce
s orientační cenou prací, na níž se žádá úvěr.
V případě provádění prací svépomocí odhad
nákladů.

f) Předpokládaná doba zahájení a dokončení
prací.

g)Požadovaná částka výpůjčky.

3. V případě, že bude o půjčky zájem větší, než je
možné z Fondu rozvoje bydlení poskytnout,
budou požadavky na výši půjčky úměrně
kráceny.
4. Rada obce je při svém rozhodování vázána
zněním vyhlášky přijaté zastupitelstvem obce.

V případě vzniklých nejasností rozhodne
s konečnou platností zastupitelstvo obce,
které může vyhlášku č. 01/2002 pro další období
novelizovat.

Střelice, 31. března 2003.

Mgr. Jindřich Mareš, starosta
RNDr. Luděk Sklenář, místostarosta



KVĚTEN 2003 STŘELICKÝ ZPRAVODAJStrana 4

Úprava rozpočtu
Zastupitelstvo obce na svém 4. zasedání dne

25.3.2003 schválilo úpravu  rozpočtu pro rok 2003.

Příjmy - zvýšení o 11 060,0 tis. Kč
Zvýšení daně ze závislé činnosti 200,0 tis. Kč
Snížení příjmů-koupaliště -200,0 tis. Kč
Dotace na mzdy ZŠ - přísp. org. 11 000,0 tis. Kč
Zvýšení o přeplatek plynu za rok 2002 60,0 tis. Kč

Výdaje - zvýšení o 11 060,0 tis. Kč
Komunikace - služby 10,0 tis. Kč
Členský příspěvek
DSO Vodovody a kanalizace 9,0 tis. Kč
Úroky z půjčky SFŽP - na ČOV 20,0 tis. Kč
Veřejné osvětlení - materiál 20,0 tis. Kč
Příspěvek na mzdy
pro ZŠ - přísp. org. 11 000,0 tis. Kč
Ostatní neinvestiční výdaje 1,0 tis. Kč

Po těchto úpravách činí rozpočet  pro rok 2003:
na straně příjmů 64 558,0 tis. Kč
na straně výdajů 64 558,0 tis. Kč

Miroslava Haasová

Čistírna odpadních vod (ČOV)

ve Střelicích - druhá část
V minulém čísle zpravodaje jsme si řekli něco

o historii vzniku projektu ČOV a jejím financování.
V tomto článku se zaměříme na podrobnější
popis části díla týkajícího se budovaných
kanalizačních stok a řadů a případně ještě na
popis vlastní čistírny.

Již dříve jsme řekli, že se v první části díla
budovaly po celý loňský rok 2002 kanalizační
stoky a řady, a to v úctyhodné délce. Možná bude
vhodné uvést na tomto místě přehled
používaných termínů z oblasti kanalizací
s vysvětlením:
• Odpadní vody - všechny vody, které je třeba

odvést z povrchu jistého území buďto do ČOV
nebo přímo do stávajících vodotečí.

• Dešťové vody - vody, které spadnou a tečou
v území po deštích, mohou se odvádět přímo
do vodotečí.

• Splaškové vody - vody přímo z domácích
odpadů, obsahují různé nečistoty, hlavně
fekálie, saponáty aj. Jsou nebezpečné
životnímu prostředí a je nutno je odvádět
kanalizací do ČOV.

• Vodoteč - potok, říčka, řeka nebo i strouha,
která odvádí vodu jen v určitém období
(na jaře po zimě, v létě po lijácích atd.),

• Recipient - totéž co vodoteč.
• Smíšená kanalizace - kanalizační potrubí

sloužící k odvádění všech odpadních vod
společně (splaškovou i dešťovou vodu).

• Splašková kanalizace - kanalizační potrubí
sloužící k odvádění výhradně splaškové vody,
v obcích má být správně dvojí kanalizace
(splašková a dešťová) vzájemně od sebe
oddě lená; dešťová kanalizace ústí
do vodoteče, splašková do ČOV k vyčištění.
Z každého rodinného domu má potom být
správně odváděna dešťová voda z rýn a
nádvoří, zvlášť do dešťové kanalizace a voda
odpadní (z WC, kuchyní, koupelen atd.)
do splaškové.

• Gravitační kanalizace - kanalizační potrubí
(stoka), ve kterém teče voda přirozeně
samospádem z kopce dolů; nejčastější a
nejvhodnější způsob.

• Výtlačný řad - kanalizační potrubí (řad),
ve kterém je voda tlačena do kopce uměle

tlakem čerpadel; někdy je tento způsob
nezbytný pro překonání různých překážek
(kanalizace pod vodními toky, překonání kopců,
kde není možné jiné gravitační řešení,..).

• Shybka - jde o vedení kanalizace pod nějakou
překážkou, např. hlubší vodní tok, kdy je třeba
jít s kanalizací do větší hloubky a po jisté délce
s ním opět vyjít do původní výšky.

• Protlak - jde o vedení kanalizace
pod překážkou (např. silnicí či železnicí),
ve které se z vážných důvodů velmi obtížně
provádí výkop pro vedení z povrchu terénu,
ale lze ji podkopat v jisté hloubce speciálním
průtlačným zařízením; někdy je třeba i zmenšit
průměr vedení v tomto protlaku a potom je
nutno přes protlak vodu tlačit čerpadly.

• Průměr - jde o průměr kanalizačních rour,
značí se DN a rozměrem v mm, např. DN250
je průměr rour je 250 mm = 25 cm; roury u nás
pokládané jsou vyrobeny z umělých hmot
(PE-polyetylén, PVC, ...).

V rámci popisovaného díla ČOV se budovala
nová splašková kanalizace v následujících ulicích:

Vršovická - jedná se o část vedoucí
od křižovatky ulicí Jiráskovou k lesu. Zde se
budovala gravitační stoka v délce 85 m (DN250),
která končí v šachtě. Z ní vede zpět výtlačný řad
o délce 95m (DN63) s výškovým převýšením
7 m. Splašky budou po naplnění šachty
automaticky čerpány do této výšky do následné
již gravitační stoky.

Nádražní - jde o 370 m dlouhou gravitační
stoku (DN300), která začíná šachtou s přepadem
poblíž propustku pod nádražím a probíhá kolem
hradla pod kolejemi v hloubce 3,8 - 4,5 m v délce
46 m (zde jde o protlak) a jde uličkou kolem
schodů mezi Dupčíkovými a Šafránkovými a dole
ústí do hlavní kanalizace na Ant. Smutného;
u schodů je spadiště (speciální šachta
pro ošetření velkého výškového spádu) a splašky
v uličce klesnou na délce cca 66 m o 8 m výšky.

Jaroslava Svobody - je to úsek gravitační
kanalizace od křižovatky za hradlem (jednotná
kanalizace, DN300), na který se napojuje 296 m
dlouhá gravitační stoka splašková (DN250),
která končí naproti „kanálku“ pod železniční
dráhou čerpací šachtou asi 100 m za posledním
domkem p. Smejkala. Z této šachty jsou splašky
automaticky čerpány zpět do gravitační stoky
s překonáním výšky 15 m v délce 307 m (DN63).

Na Hrázi - zde se jedná o propojení dvou
úseků dosavadní jednotné gravitační kanalizace,
které dosud ústily do Střelického potoka u mostku
přes něj; propojení je uskutečněno v desce mostu
vedením menšího DN, a proto je zde zřízena
čerpací šachta s čerpadly, která budou odpadní
vody protlačovat tímto vedením; délka 50 m
(DN300 a DN110). Další část v délce cca 80 m
(DN400) začíná na kř ižovatce s koncem
ul. Ant. Smutného a končí na křižovatce
s nám. Svobody u domku p. Komárka.

Pod Lipami - tato stoka navazuje na předchozí
v ul. Na Hrázi a jde výš až do ulice Trpín, délka
cca 200 m (DN300).

V Cihelně - zde jsou 2 části: první jde od domu
p. Komárka pod mateřskou školkou na ulici
Ant. Smutného s připojením krátké větve
od domu p. Vrbky a dále prochází koncem
ul. Ant. Smutného a napojuje se do nové
kanalizace Na Hrázi; délka 175 m (DN300);
druhá kratší jde od mateřské školky do ulice
Pod Lipami v délce 70m (DN300).

Trpín - tato gravitační splašková stoka začíná
pod bývalým Zverimexem a končí na křižovatce
ulic Bezručova a Pod Lipami; délka asi 280 m (DN300).

Malá Stránka - jednotná kanalizace začíná na konci
ulice a končí na ul. Brněnská; délka 110 m (DN300).

Za Humny - začíná u areálu firmy ZEVO a
končí na kř ižovatce s ul. Brněnskou;
jde o splaškovou stoku, která by měla sloužit
i pro zde plánovanou průmyslovou zónu; délka
150 m (DN300).

Kozí Strana - začíná u obchodu s potravinami
p. Holešovského a končí na ul. Nebovidské;
splašková, délka 240 m (DN250).

Nám. Svobody (od pošty) - tato splašková
stoka začíná u Obecního domu u domu
p. Dostála, pokračuje kolem hasičky s vyústěním
do ul. Kozí Strana; délka 240 m (DN250).

V Uličce - splašková stoka, která začíná u domu p.
Lišky a ústí na ul. Nebovidskou; délka 91 m (DN250),

Pod Lesem - splašková stoka, která začíná
u bytovek a jde touto ulicí až za obec, kde se
lomí ke státní silnici na Nebovidy a končí v šachtě
pro protlak pod touto silnicí do hlavního přivaděče
na vlastní ČOV; délka 420 m (DN300); souběžně
s touto kanalizací bude budováno i prodloužení
vodovodu do vlastní ČOV.

Přivaděč k vlastní ČOV za obcí - začíná
u vývodu stávající jednotné hlavní kanalizace
do potoka za obcí na státní silnici, kde se s touto
kanalizací přejde přes odlehčovací šachtu na druhou
stranu silnice (levou při pohledu od konce obce
směrem na Podskalí) a končí ve vlastní čistírně
odpadních vod; délka 315 m (DN500).

Celkem se tedy jedná, jak je vidět z výše
uvedeného popisu, o úctyhodné dílo. Výše
popsané úseky kanalizace byly většinou
dokončeny již v minulém roce 2002. Letos se
má dokončit šachta a protlak pod státní silnicí
na konci úseku Pod Lesem, dále prodloužení
vodovodu do vlastní ČOV a hlavní řad jednotné
kanalizace do ČOV.

Dále se provádějí postupně zkoušky těsnosti
jednotlivých úseků a tyto úseky se budou
jednotlivě kolaudovat a přebírat do zkušebního
provozu, který je plánován letos na podzim spolu
s vlastní čistírnou odpadních vod.

O vlastní čistírně si řekneme něco až v příštím
červnovém čísle, jednak proto, že vlastní
realizační projekt ČOV bude obsahovat dosti
změn oproti původnímu plánovanému projektu
a počátkem května již bude znám definitivní
prováděcí projekt a dále proto, že by tento článek
byl příliš dlouhý. Dále si ještě příště přiblížíme
dopad realizace ČOV a jejího uvedení
do zkušebního provozu na každého z nás jako
obyvatele naší obce.

Luděk Sklenář

Odpady v roce 2002
V loňském roce bylo z naší obce odvezeno

téměř 455 tun odpadů.
Plasty 12,528 tun
Papír + lepenka 22,525 tun
Sklo 21,815 tun
Směsný komunální odpad 352,192 tun
Nebezpečný odpad 8,365 tun
Objemový odpad 12,400 tun
Pneumatiky 5,112 tun
Hřbitov 19,900 tun
Celkem 454,837 tun

Všichni vidíme, že černých skládek ubývá.
Děkujeme všem občanům, kteří nejsou lhostejní
a chrání naše životní prostředí správným
ukládáním odpadů na určená místa.

M. Gőth
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Doprava v obci
Vážení spoluobčané, chceme vás informovat

o stavu řešení dopravního značení na státní silnici
v naší obci. Jak jistě sami víte, tato problematika
se neúspěšně řeší již několik let. Výrazný impuls
byl dodán tragickou nehodou před dvěma lety,
kdy byla usmrcena chodkyně na ulici náměstí
Svobody, a několika dalšími lehčími nehodami,
které se naštěstí již obešly bez ztráty lidského
života. Tyto nehody poukázaly na neudržitelný stav
absence dopravního značení. Proto již minulé
zastupitelstvo požádalo o vypracování studie a
následného projektu, na jehož základě by bylo
možné vybudovat systém bezpečných přechodů,
doplnění vodorovného a vertikálního značení
vozovky státní silnice. O spolupráci jsme požádali
pana Ing. Končelíka, který nám byl v této věci velmi
nápomocen a vytvořil projekt, který byl po téměř
jednom roce nepřetržitého jednání na státních
institucích, jako Dopravní policie, Správa a údržba
silnic a Okresní úřad, 11.2.2002 schválen a
doporučen k realizaci. Bohužel v této době
nedisponovala SUS potřebnými prostředky
pro realizaci značení. V okamžiku přidělení
prostředků však došlo ke komplikaci ze strany
Dopravní policie, která požadovala na základě
novelizovaných předpisů, aby došlo ke sklonění
obrubníku na místech nově zbudovaných
přechodů a aby byl celý projekt ještě dodatečně
o toto upraven a schválen kromě již zmíněných
institucí také Svazem invalidů. Obecní
zastupitelstvo zadalo realizaci sklonění obrubníků,
bohužel však došlo díky této formální obstrukci
k takovému zpoždění realizace, že pro toto nebyly
s nástupem zimní sezóny vhodné klimatické
podmínky a Správa a údržba silnic posunula
termín vlastní realizace až na jaro roku 2003.

Situaci ještě bohužel komplikuje zánik
okresních státních struktur a vznik nových
územně správních celků a s tím, mimo jiné,
i způsob financování realizace dopravního
značení. Z pohledu SUS je použití plastových
majáků na přechodech nadstandardní záležitostí,
SUS chce financovat pouze vybudování jednoho
páru plastových majáků - tento stojí 40.000,- a to
pouze za té podmínky, že druhý bude financovat
obec a následně bude oba páry obec udržovat
ze svých finančních prostředků. Plastové majáky
slouží pro přesnější vymezení středního dělícího
pruhu v místě přechodu pro chodce a dle projektu
jsou naplánovány na ulici náměstí Svobody
u křižovatky s ulicí Na hrázi a u staré školy -
- školky, což jsou nejkritičtější místa silnice.

Aktuální stav je takový, že pravidelně jednáme
se zástupci již výše jmenovaných institucí.
Poslední velké jednání proběhlo dne 25.2.2003
od 11:00 do 14:00 na obecním úřadě. Tohoto
jednání se zúčastnili pan ing. Končelík,
pan por. Čuma za dopravní policii,
pan ing. Leszak za pověřený úřad, dále starosta
obce Mgr. Mareš, místostarosta obce
RNDr. Sklenář, předseda komise pro veřejné
záležitosti Göth a člen komise Dostál. Pan Lapčík
ze SUS, pověřený realizací dopravního značení,
se omluvil a jednání se nezúčastnil. Cílem
jednání bylo zpřesnění podmínek realizace
dopravního značení, poukázání na další
nedostatky, u kterých požadujeme odstranění,
vypracování tzv. dopravního passportu pro celou
obec Střelice, vybudování chodníku na mostu,
atd. Jednání ze strany zástupců výše
jmenovaných organizací bylo velice vstřícné.
My, jako zástupci obce, jsme byli seznámeni
s dalšími možnostmi řešení dopravní situace,

stejně tak i s postupy, abychom realizace dalších
požadavků mohli urychlit. Současně jsme však
bohužel byli na jednání svědky diskuse i mezi
zástupci státních organizací, z čehož vyplývá,
že kompetence těchto organizací zbudovaných
podle nového územně správního členění nejsou
zcela vymezené a jasné.

Šetřením komise pro veřejné záležitosti byly
zjištěny ještě další nedostatky, jejichž
odstranění bude vesměs podléhat stejným
administrativním postupům, jako hlavní projekt
řešení dopravní situace:
• U Sokolovny, Ant. Smutného - křižovatka

s ulicí Školní - schází „dej přednost v jízdě“
ze Školní a „hlavní“ v obou směrech
na Ant. Smutného.

• Ulice Ant. Smutného ve směru do Vršovic -
- od obchodního domu schází označení „hlavní“
v celé délce na jedné straně až po křižovatku
na odbočku k nádraží u ul. Tetčická, kde schází
hlavní v obou směrech.

• Ulice Tetčická - značka „snížení profilu“
před tunelem dát do poloviny kopce
ve Vršovicích.

• Ulice Ant. Smutného ve směru do Vršovic
za obchodním domem opakovat „zákaz
zastavení“.

• U tunelu dát z obou stran zrcadla.
• Směrovky za tunelem směrem ze Střelic schází.
• Ulice Brněnská - směrovky Ořechov

před Malou stránkou.
• Nám. Svobody - směrovky u OÚ.
• Ulice Nebovidská směrem na Ořechov - v celé

délce schází „hlavn“í a z postranních ulic
od hasičů, Kozí strana, V uličce a Pod Lesem
„dej přednost v jízdě“.

• Ulice Nebovidská směrem do Střelic -
- před Střelicemi značka „hlavní“ - u Božích muk.

• Ulice Nebovidská směrem k ulici Brněnská -
- doplnit „konec hlavní“ před křižovatkou.

• Ulice Brněnská ve směru na Troubsko schází
značka „přechod pro chodce“ před přechodem
na hřbitov.

Dne 10.4.2003 naši obec opět navštívil pan
ing. Končelík - specialista na návrhy dopravního
značení, kdy se mimo jiné zabýval návrhem
řešení níže zmiňovaných záležitostí.

Vybudování chodníku na pravé straně mostové
konstrukce u Čepra tak, aby chodci vystupující
ze směru od Brna mohli přejít po tomto chodníku
podél hřbitovní zdi až do centra obce k OÚ, tedy v
místech, kde to je bezpečné pro chodce a
přehlednější pro řidiče. Mostová konstrukce je
ve správě několika subjektů, z hlavních to jsou -
- SUS a ČD, které k této úpravě musí dát svolení,
součástí bude i statické posouzení mostní
konstrukce, protože posunutím chodníku do
vozovky dojde k jinému průjezdnímu profilu po
mostě a tedy i jinému zatížení mostu, po mostní
konstrukci vedou inženýrské sítě, atd.

Další důležitou věcí k řešení je úprava silnice
v prostoru nám. Svobody. Hlavní změnou bude
posunutí obou zastávek autobusu dále směrem
od OÚ, aby bylo možné vybudovat přechod
pro chodce blíže ke školce, dále od zatáčky
u OÚ. Obě tyto záležitosti musí být podloženy
projektem a rovněž musí projít kolotočem
schvalovacího řízení řady institucí.

V minulých dnech došlo ze strany SUS
k částečným opravám silnice v obci po zimní
sezóně a máme aktuální informaci, že nejpozději
od měsíce května započnou práce na dopravním
značení v naší obci tak, jak žádáme dle dva roky
starého projektu.

Pozornému čtenáři jistě neunikne stálé
odkazování na schvalování a povolování úřady,
to je však nezbytné a délka tohoto procesu je
vždy závislá na konkrétní instituci, ať to je
Dopravní policie, pověřený úřad, či Správa a
údržba silnic. Přitom všechny tyto instituce musí
dát svůj souhlas. Chtěli jsme řadu věcí vybudovat
sami, na vlastní pěst, což by jistě technicky šlo.
Ale pokud by náhodou došlo k nějaké nehodě,
úrazu, pádu či jiné nepříjemné situaci na takto
amatérsky zbudovaném zařízení na veřejném
prostranství, nevyhne se tvůrce trestnímu
postihu. Takové riziko jsme opravdu podstoupit
nemohli, a proto musí nejprve vše řádně projít
zdlouhavým procesem schvalování příslušnými
institucemi a posléze vybudováním zařízení
pověřenou organizací.

Rádi bychom vás vážení občané požádali
o spolupráci při poukazování na další nedostatky,
na vaše nápady, které by byly přínosem pro řešení
dopravy v naší obci tak, aby řidiči mohli přehledně
obcí projíždět a chodci se cítili bezpečně
při přechodu z jedné strany silnice na druhou.

Chceme také apelovat na řidiče, aby naší obcí
projížděli ohleduplně vůči ostatním, zejména
chodcům, a nepřekračovali rychlost. Uvědomte
si prosím, že vyšší rychlost průjezdu naší obcí
Vám šetří opravdu jen málo času. Den má
1440 minut. Pokud z něj ušetříte necelé 2 minuty,
což je časový rozdíl při průjezdu naší obcí
rychlostí 80 a 50 km/h, nestojí ten spěch určitě
ve většině případů za to riziko.

Martin Dostál, člen komise pro veřejné záležitosti

Plánovací kalendář akcí
Upozorňujeme všechny občany a členy

organizací, že v hale OÚ bude instalována
nástěnná tabule (plánovací kalendář), kde budou
zaznamenávány společenské a kulturní akce,
které se v naší obci mají uskutečnit. Je tedy
možné nejenom nahlédnout, co se ve kterém
měsíci bude konat, ale rovněž mohou zástupci
organizaci a vzdělávacích institucí nahlásit
na OÚ akci, kterou chtějí v tomto roce pořádat.
Tímto zabráníme, že nebude docházet
k překrývání jednotlivých akcí.

Jak byste měli postupovat?
Nahlédněte do kalendáře, zda není váš

plánovaný termín obsazen, potom zapište
na papír název akce, datum a dobu konání, kdo je
pořadatelem. Takto vypsaný papír můžete vhodit
do schránky OÚ nebo předat pracovnicím OÚ.

My se postaráme o to, aby Vaše akce (zájezd,
koncert, beseda, ...) byla zapsána do plánovacího
kalendáře.

Plánování akcí na Internetu on-line
Pro organizace i jednotlivce, kteří chtějí své

akce propagovat na Internetu, je připraven
on-line systém plánování akcí na internetové
stránce http://www.streliceubrna.cz.

Redakční rada

Provozní doba hřbitova
Místní hřbitov je veřejnosti přístupný

od 1.5. - 30.9. od 7:00 - 21:00 hodin.
Děkujeme ochotným občanům, kteří zajišťují

odemykání a zamykání hřbitova. Jsou to Jaroslav
Šveráček, Ladislav Perna, Josef Vávra, Rostislav
Vrbka, Jan Dlapka, Luděk Michna, Jiří Bartoněk.

M. Gőth
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Můj rodný kraj
Ach, Čechy krásné, Čechy mé!
Obraze rámu prastarého,
Kolikrát vytrhli tě z něho,
že oprýskaly barvy tvé,
až po tmy hrobů. A v den slavný
znovu pro zraky žárlivé
napjal tě rámař starodávný.
(Fr. Hrubín: Jobova noc)

Říká se, že „všude dobře, doma nejlépe“.
A skutečně tomu tak je. Dokud člověk žije ve své
rodné obci či městě, má mnohdy přání poznat jiné
kraje, život mezi cizími lidmi. Jakmile však
z domova odejde, třeba jen na krátkou dobu,
zdá se mu, že mu stále něco schází. Jsou to
především vzpomínky a cit, které mu nedají,
aby zapomněl na svůj domov - rodný dům - rodný
kraj. Tu nejlépe poznává, jak milý a nejdražší je
pro něho onen kus země, kde spatřil světlo světa,
kde rostl na klíně drahé maminky pod zraky
starostlivého otce, kde se učil prvním krokům a
slovům. Vzpomínky jsou tím sladší, čím krásnější
a památnější je jeho kraj. Ta malá krásná vesnička,
skrývající se v zeleni zahrad, svědek zlatého
mládí, kde člověk žil a pracoval, ta s kterou jsme
srostli, se kterou jsme navždy nerozlučně spjati,
ta nám nedá, abychom na ni zapomněli.

Málokdo ví, že v blízké obci Prštice žil a učil
„pan řídící“ Kamil Jeřábek. Jeho syn, Čestmír
Jeřábek, který vystudoval práva, patří mezi
nejvýznamnější spisovatelské osobnosti Moravy.
Právě za druhé světové války, kterou prožíval
v Brně, těžce ohroženém německou útočností, se
Č. Jeřábek našel, jak ukazují jeho díla. Rozhodně
k tomu přispěla jeho krásná autobiografie „Zelená
ratolest“. V době útisku a krvavé hrůzovlády se
vracel Jeřábek do líbezných krajů svého mládí,
vyvolávaje si vzpomínky z dětství, prožívaného
na vesnici, a s největší důvěrností vykouzlil tu
bohatý obraz rozvíjejícího se dětského charakteru,
na nějž působí mnohé vesnické a rodinné události,
tragické i veselé. Je to utěšená a živá knížka
o životě na vesnici, která má mnoho lyrické
náladovosti. Líčí v ní kouzlo lesnatých kopců,
pohodu domova a vesnické postavičky, které byly
tak typické pro vesnici. Knihu najdete v naší
knihovně - přečtěte si ji - zaujme vás i pobaví.
Kromě uvedené knihy napsal mnoho dalších
(Sága našeho rodu, Kvetoucí sad, Podivná
průvodkyně, Hledači zlata; byl zakladatelem
spisovatelského brněnského časopisu Zlost).
Za svou uměleckou činnost byl jmenován
„Zasloužilým umělcem“.

Před několika lety jsme při krásném zájezdu
střelických důchodců navštívili také Kunštát
(rodiště Jiřího z Poděbrad). Naše cesta nevedla
jen do proslulé keramičky, kde se vytváří
tzv. režná keramika (má prodejnu v Brně),
ale především jsme navštívili hrob Františka
Halase, básníka, husovického rodáka. Jeho
pozdní básnická tvorba se obracela i do rodného
kraje - Kunštátska, kam se rád vracel a napsal
lyrickou prózu „Já se tam vrátím“ - a opravdu se
tam vrátil. Tak hluboko měl zapuštěné kořeny
ke svému kraji, kde byly kořeny jeho rodu.

Domove, domove, drahý a jediný... Tyto veršíky
uvedené v čítankách si připomenou už jen ti dříve
narození, kteří v dětství navštěvovali „obecnou
školu“ zasely v dětských duších cit a vztah
ke svému životu, rodné vesnici, rodnému kraji.
Život v dnešní době snad spěchá víc, než tomu
bylo dříve. Změnilo se mnoho věcí, nezměnil se
však obsah a pojem „můj domov“, můj rodný kraj.

Michal Nováček

A. S. Puškin: Má milá
Má milá, udělal jsem kříž nad mládím,
z té doby bouřlivé nezůstal ani vzdech.
Co bylo, ptát se mě ani ti neradím,
nač mluvit o strastech, o letmých radostech,
o tom, co měl jsem rád a kolik prožil zrad,
že radost vychutnat jsem nesměl častokrát.
Ty jsi však nevinná. Už u tvé kolíbky
sudička štěstí a lásku ti soudila.
Nenech ji uprchnout, nebuď tak zpozdilá,
Vychutnej, má milá, horoucí polibky.
Tvá duše čistá je, v tvém srdci jas a smích,
čisté jak letní den svědomí dítěte.
Ta nudná historka o vášních, o zmatcích
zbytečně, miláčku, hlavu ti poplete,
zbytečně, miláčku, hlavu ti poblázní,
snad se dáš do pláče, uvidíš ve všem lež,
zděšená, zdrcená najednou budeš z ní
a snad i lásky mé se na čas ulekneš -
a možná navždycky... Ne, ne, má nejdražší,
nedám ti odpověď na žádnou otázku,
nechtěj znát přiznání, které tě poplaší.
Jsem šťasten. Miluji... A strach mám o lásku.

Svátek Matek
„Byl vlahý máj a voněl kraj, ó jarní časy

krásné...“, těmito slovy začíná francouzská
truvérská píseň z počátku 13. století. O několik
století později se dovídáme, že „Máj je lásky
čas...“. A ne nadarmo zjišťujeme, že láska, krása,
něha, dobrota, obětavost jsou slova ženského
rodu. A nejtrvalejší a nejobětavější láskou je láska
mateřská, láska maminky. Tak právem patří
k měsíci Máji i svátek našich maminek a babiček,
které s láskou vychovávají svoje děti, vnuky a
mnohdy i pravnuky.

Pozvánka
Obecní úřad ve Střelicích spolu se Sborem

dobrovolných hasičů zvou všechny občany
na společenské dopoledne, pořádané v rámci
Dne matek. V neděli 11. května 2003 vystoupí
na pódiu u hasičské zbrojnice děti z místní
mateřské základní a základní umělecké školy.
Před oficiálním programu i po něm bude hrát
k tanci a poslechu dechová hudba Frajárenka.
Začátek vystoupení nejmenších dětí je plánován
na 14:30 hodin. V průběhu odpoledne bude
možné zakoupit občerstvení.

Monika Křivánková, 9. A.
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Potřetí do Ivančic
Z Ivančic vede značená červená turistická

značka do Dolních Kounic a zpět. Okruh nemusíme
absolvovat celý. Navrhuji dojet vlakem nebo autem
do Moravských Bránic, sejít na náves a po silnici
přejít do Nových Bránic. Tam se potkáte s červenou
značkou, která vás povede podél řeky Jihlavy, jež je
zde již poměrně mohutná, protože před Ivančicemi
se spojila s Oslavou a Rokytnou. Cestou můžete
hodnotit architekturu mnoha chat a chatiček,
jichž budete míjet celou řadu až k vynikajícímu
technickému dílu - Ivančickému viaduktu přes údolí
Jihlavy, jenž sloužil železniční dopravě mezi
Střelicemi a Hrušovany nad Jevišovkou více
než sto let. Z původního 373,5 m dlouhého mostu
bylo jako technická památka ponecháno jedno pole,
vedle něho byl v roce 1978 otevřen most nový
(o původním mostu je zajímavý text na střelických
webových stránkách). Ten podejdeme a lesem
vystoupáme na hřeben zalesněného kopce,
po němž dojdeme na Renu, kde jsou trochu patrné
zbytky valů někdejšího hradiště. Cesta po hřebeni
končí u malé rozhledny, z níž je hezký pohled
na Ivančice i na řeky, které do nich přitékají.
Sejdeme z kopce dolů, překročíme řeku a
pokračujeme po červené značce dále na okraj
Ivančic. Ti, které již bolí nohy, mohou odjet do Střelic
z nádražíčka Ivančice-město, vytrvalci pokračují
v cestě, překročí silnici směr Moravské Bránice,
projdou mezi zahradními vilkami a krajem lesa se
mírným stoupáním dostanou k další rozhledničce,
z níž je opět malebný pohled na Ivančice.
Po nedlouhé cestě okolo nádraží Ivančice-letovisko
sestoupíme ke Střibskému mlýnu (restaurace,
koupání v řece) a po krátké chůzi po silnici začneme
opět stoupat mezi zahrádkami do kopce, přijdeme
k polím, projdeme lesíkem a kolem poměrně
rozsáhlých vinic sestoupíme k nádraží
v Moravských Bránicích.

Jindřich Mareš

Básně o jaru

Jarní překvapení
Zlatý paprsek lehce zazáří,
mírný vánek rozcuchá ptačí peří.
Včelky už květy opylují,
ptáčci jim přitom prozpěvují.
Ptáčci už zpívají tu svoji písničku,
motýli hrají svou oblíbenou honičku.
Dívky už věnečky pletou,
květiny jak krásně kvetou.
A kluci na hřišti si hrají s míčem,
No, nechtěla bych odemykat jaro petrklíčem.
Proč? Protože jaro má milion krásných věcí
a já bych musela odemykat několik dní a nocí.

SVĚT JE ZAS ŽIVÝ,
VIDÍTE,
JARO UMÍ DĚLAT DIVY!

Magda Arnoštová, žákyně 5.B

Základní umělecká škola

Absolventský koncert
Přijměte srdečné pozvání na náš Absolventský

koncert, který se uskuteční 28. května 2002
od 18:00 hodin v sále Obecního domu.

Vystoupí: Lenka Ondrášková, Petra Arnoštová,
Pavel Bartl, Petr Skokan, Marek Kučera, Jiří
Friedberg, Petr Hotař, Petr Vyhlídal, David
Kroupa, Tereza Čermáková, Jan Čupera.

Celostátní soutěž
základních uměleckých škol

V letošním školním roce probíhá celostátní
soutěž ve hře na dechové hudební nástroje
určená žákům základních uměleckých škol
České republiky. Zúčastnění žáci se se ctí
vyrovnali s náročným repertoárem a velmi dobře
reprezentovali naší školu i obec jak v okresním,
tak v krajském kole. Poděkování patří také
učitelům a rodičům za pomoc a podporu
při přípravě soutěžních vystoupení.

Okresní kolo - Tišnov:
Tereza Pantůčková - altová zobcová flétna
(2. cena) - p. uč. R. Kukla
Vendula Kučerová - zobcová flétna
(čestné uznání) - p. uč. L. Ondráčková
Jiří Friedberg - tenor B
(1. místo) - p. uč. J. Klimeš
Václav Fiala - tuba
(1. místo) - p. uč. R. Kukla

Krajské kolo - Brno:
Jiří Friedberg - tenor B
(2. cena) - p. uč. J. Klimeš
Václav Fiala - tuba
(2. cena) - p. uč. R. Kukla

MgA J. Lomič, ředitel školy

Veselá notička
10. dubna proběhl 3. ročník pěvecké soutěže

„Veselá notička“. Zazpívat si přišlo 38 dětí
z 1. - 2. tříd školy. Soutěžily v amatérském zpívání
sólistů nebo skupin.

Ze sólistů se nejvíc líbily: Barunka Levíčková
z 1. tř. za píseň Černé oči, jděte spát. Verunka
Stejskalová z 2. tř. za píseň Maminčin perník.
Terezka Novotná ze 3.B, která si choreograficky
upravila píseň o čapce s bambulí. Petra
Vaníčková z 5.A za písničku... Za svůj výkon
získaly děti plyšovou hračku a diplom.

Ze skupin obsadili 3. místo: Katka Klíčová,
Bára Levíčková, Lucka Lišková z 1.tříd a Verunka
a Míša Ferdusovi ze 2. třídy.

Svým vystoupením překvapili i páťáci. Hoši
Dominik Kotala, Míša Vidlák a Tomáš Smutný
s přehledem zazpívali francouzskou píseň
Aviňonský most a děvčata Klára Záleská,
Ludmila Gallinová a Jana Sochorová trampskou
píseň Rodné údolí. Všichni se umístili
na 2. místě.

Zvítězila skupina „zpěváků“ ze 3. A. Žaneta
Turoňová, Lucka Vávrová, Magda Fukanová a
Lubošek Perna zaujali písní Ezop a brabenec,
za kterou sklidili velký potlesk. Všechny umístěné
skupiny za odměnu získaly bonboniéru a diplom.

Bylo to velmi příjemné školní odpoledne a
doufáme, že příští rok se opět sejdeme
na 4. pokračování soutěže Veselá notička.

Učitelé 1. st. ZŠ

ODS informuje
Vážení spoluobčané,
dovolujeme si Vás pozvat na „návštěvu“ naší

modré nástěnky, která je umístěna uprostřed
naší obce, u Obchodního střediska na ulici
Antonína Smutného.

Prostřednictvím této nástěnky vás již několik
let pravidelně informujeme o aktuální situaci
v Občanské demokratické straně, přinášíme
aktuální komentáře významných představitelů
naší strany, krajských zastupitelů a dalších
osobností České republiky.

Občanská demokratická strana chce však také
žít a vyvíjet č innost v naší krásné obci,
a proto zde naleznete i naše komentáře a návrhy,
které se úzce dotýkají činností našich členů
v orgánech obce Střelice.

Věříme, že se Vám nová modrá barva bude
líbit a že se u nástěnky nejednou shledáme.

ODS, Střelice

Omluva
Vážení čtenáři Střelického zpravodaje,

omlouváme se vám za řádění tiskařského šotka
v minulém čísle, který si smlsnul zejména
na českém pravopise. Chceme vás ubezpečit,
že se to již vícekrát nestane.

Jindřich Mareš

Senioři
Pozvání pro seniory na výlet vlakem

do Mikulova.
Za památkami města i krásnou přírodou

pod Pálavou se vypraví střeličtí senioři. Výlet
do Mikulova jsme naplánovali na úterý 20. května.
Odjezd ze Střelic v 7:59 směrem na Hrušovany.
Vlak bohužel nestaví na zastávce Střelice-dolní,
takže se sejdeme na nádraží Střelice před osmou
hodinou. Cesta vlakem trvá přibližně hodinu a půl,
návrat do Střelic před 18. hodinou.

Markovi
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Nové knihy v obecní knihovně

Pro dospělé
Beletrie
P. Cave Kočky rády perník
Z. Francková Betty a její přátelé
C.Harrod-Eagles Dynastie Morlandů 19.
E. Hunter Spousta malých darebáků
J.Chase Smrtící úder
T.Chevalier Dívka s perlou
P. Jansa Gaudeamus
A. Klavan Hodina zvířat
R. Křesťan Podkovaná blecha
M. Renault Apollónova maska
V. Řeháčková Chci mámu i tátu
I. Shaw Sázka na mrtvého žokeje
O. Sommerová O čem sní ženy 1.
D. Štětinová Klášter božích panen
J. Žáček Moje nejmilejší verše
Naučná
W. Boyne Srážka titánů
D. I. Harrison SAS
H. Hausdorf Bílá pyramida
E. Kotter Lékař pokojových rostlin
J. Pinske Skleníky
S. Reid Kůň a pony
A. Wilson Sněhobílý sen

Dětská
Beletrie
W. Disney Není král jako král
W. Disney 102 dalmatinů
W. Disney Super komiks
Z. Francková Cilka 3 díly
Naučná
A. Holden Moje tělo
C. Llewellyn Zvířata

Zajímavost pro bystření mysli
Řešení hádanky z geometrie na objem kužele
z minulého čísla:
Objem menšího tělesa, což je kužel o výšce v/2
a poloměru r/2, si označme V1. Poloměr tohoto
kužele je skutečně polovina poloměru původního
kužele, což plyne např. z vět o podobnosti
pravoúhlých trojúhelníků se společným úhlem
u vrcholu kužele.
Objem zbylého většího kužele si označme V2 a
objem původního kužele V.
Potom: V = 1/3 đ r2 v
a
V1 = 1/3 đ (r/2)2 v/2 = 1/6 đ r2/4 v = 1/24 đ r2 v
a konečně
V2 = V - V1 = 1/3 đ r2 v - 1/24 đ r2 v = 7/24 đ r2 v.
A tedy je
V1 : V2 = 1/24 đ r2 v : 7/24 đ r2 v,
tj. po zkrácení zlomků je
V1 : V2 = 1 : 7.
Takže objem většího tělesa je 7x větší než objem
vrchního odříznutého kužele.

Další hádanky jsou pro změnu z oblasti
praktického života, kde se setkáváme se
všedními věcmi, které nás obklopují. Je někdy
zajímavé pokusit se odhadnout výskyt těchto
obyčejných věcí ve velkém množství,
které se tak často neobjevuje. Tak tedy:
1. Jak velké by muselo být čtvercové náměstí
(délka strany náměstí v metrech), na něž by se
vešlo všechno obyvatelstvo ČR. Předpokládáme
10 milionů obyvatel a dále předpokládáme,
že na 1 m2 mohou stát čtyři lidé.
2. Pracovna má rozměry 4 m x 4 m x 3,5 m.
Kolik váží vzduch, který je v něm uzavřen?
Je těžší než korková koule o průměru 1 m?
Jeden litr vzduchu váží 1,293 g, 1 cm3 korku váží
0,24 g.

Pokuste se nejprve provést odhad výsledku a
potom si vypočítejte výsledek přesně a uvidíte,
jak je někdy těžké provést dobrý odhad pro velký
rozsah veličin!

Pranostiky na květen
1.5. Filipa Jakuba mráz - to obilí plný klas.
2.5. Studený máj - v stodole ráj.
3.5. Svatý kříž - ovčí stříž.
4.5. Svatý Florián si ještě může nasadit sněhový klobouk.
5.5. Sníh v máji - hodně trávy.
6.5. Mokrý ráj - v stodole ráj.
7.5. Májová vlažička - naroste travička; májový

deštíček - naroste chlebíček.
8.5. Májová kapka platí na dukát.
9.5. Na mokrý květen přichází suchý červen.
10.5. Když vlahy nedá, červen se předá.
11.5. Déšť na sv. Mamerta přináší soužení, neboť v něm

nic dobrého není.
12.5. Před Servácem není léta, po Serváci v mrazy veta.
13.5. Pan Serboni pálí stromy.
14.5. Pankrác, Servác, Bonifác pro sadaře jsou zlí chlapci.
15.5. Svatá Žofie políčka často zalije.
16.5. Kdo o sv. Janě len zasívá, stébla zdéli lokte mívá.
17.5. Deštivý květen - žíznivý říjen.
18.5. V máji ani aby hůl pastýřova neoschla.
19.5. Májová voda vypije víno.
20.5. Večerní rosy v máji hodně sena dají.
21.5. Je-li už máj zahradníkem, není zase rolníkem.
22.5. V máji vlhko chladno - bude vína na dno.
23.5. Jestli v máji neprší, červen to dovrší.
24.5. Když se v máji blýská, sedlák si výská.
25.5. Na Urbana pěkný, teplý den - bude suchý

červen i srpen.
26.5. V květnu-li hrom se ozývá, v červnu zřídka mrholívá.
27.5. O svatém Duše choď ještě v kožiše.
28.5. Jsou-li májové hřiby červivé, bude suché léto.
29.5. Roj, který se v máji rojí, za plný vůz sena stojí.
30.5. Bujný květ - plný úl.
31.5. Suchý květen - mokrý červen.

TJ Sokol informuje
Fotbalový oddíl pořádá v pondělí 12. května

od 17:30 hodin na fotbalovém hřišti nábor
mládeže do svých mužstev.

Fotbalový oddíl Sokola Střelice si dovoluje
poděkovat touto cestou za podporu těmto
firmám:
• fy Stavos (pan Fučík a p. Zedníček) - zdarma

dodávka hlíny.
• fy TOPA (pan Toman) - zdarma rozhrnutí hlíny

na treninkové hřiště.
• fy Geoclub (pan Slavík) - daroval výbavu

pro 2 mládežnická mužstva.
Za oddíl kopané MJ

Kam za sportem

Kopaná
Čt 8.5. 9:30 turnaj přípravek

O pohár starosty obce
Ne 11.5. 10:00 přípravka - FC Ivančice
Ne 11.5. 14:30 žáci - Prštice
Ne 11.5. 16:30 muži - Prštice
Ne 18.5. 14:30 žáci - M. Bránice
Ne 18.5. 16:30 muži - V. Bítýška
Ne 24.5. 10:00 přípravka - Hrušovany

Střelické muzeum
O nedě lích 4. a 11. května 2003 se

v prostorách střelického muzea uskuteční
výstava, která bude bezprostředně navazovat
na výstavu z dubna tohoto roku. Návštěvníkům
výstavy se v písemné a grafické podobě přiblíží
historický vývoj domovní zástavby v naší obci
v údobí roku 1869 do roku 1900.

Všichni spoluobčané, kteří se zajímají o historii
naší obce, jsou srdečně zváni.

Výstava bude po obě nedě le otevřená
od 15 do 18:30 hodin.


